
Zápisnica a uznesenie zo zasadnutia Rady seniorov mesta Žilina
dňa 29. 05. 2023 v zasadačke MsÚ v Žiline

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 80,6 %
Hostia: primátor Peter Fiabáne
Katarína Praženicová, vedúca odd. sociálneho a bytového, koordinátorka RS za Mesto Žilina

Anna Perkovičová,
Božena Kasáková
Katarína Vojtanovská
Veronika Pálfyová
Júlia Pečalková

Program:
1. Otvorenie
2. Doplnenie a zvolenie nových členov RS
3. Príhovor p. primátora Petra Fiabáne
4. Zhodnotenie doterajšej činnosti RS
5. Plán činnosti RS
6. Diskusia
7. Uznesenie
8. Záver
1. Otvorenie
Zasadnutie Rady seniorov mesta Žilina (ďalej len RS) otvorila p. Mária Žideková, privítala
p. primátora Petra Fiabáne, p. Praženicovú a všetkých zúčastnených. Požiadala o doplnenie
programu o schválenie nových členov.

2. Rada seniorov mesta Žilina, bola doplnená hlasovaním o 5 členov.
pp. Perkovičovú, Kasákovu, Vojtanovskú, Pálfyovú a Pečalkovú.

3. Pán primátor privítal členov RS. Vyhodnotil doterajšiu spoluprácu s RS. Povedal, ako si
predstavuje ďalšiu spoluprácu v tejto oblasti. Pripomienky RS budú oznamované priamo
primátorovi, ktorý ich pridelí kompetentným na riešenie.

4. Predsedníčka p. Žideková zhodnotila prácu RS za celé obdobie jej trvania. Veľa problémov sa
vyriešilo a niektoré budú splnené až teraz. Napr. bezbariérový prístup do všetkých inštitúcií mesta
Žilina, či podchod pri železničnej stanici. Pán primátor reagoval, že rekonštrukcia v podchode
prebehla len čiastočne, sú tam problémy s vlastníkmi. Spolupráca so Žilinským mládežníckym
parlamentom je v tomto období nulová.
5. Plán činnosti Rady seniorov mesta Žilina na rok 2023:
5.1. Predkladať podnety primátorovi mesta Žilina a kontrolovať ich plnenie pre zlepšenie života

občanov.
5.2. Zúčastňovať sa zasadania príslušných komisií Mestského zastupiteľstva Žilina.
5.3. Spolupráca členov Rady seniorov v jednotlivých volebných obvodoch s poslancami

Mestského zastupiteľstva a v Občianskych združeniach na území mesta Žilina. 
6: Diskusia:
6.1. Diskusia bola veľmi živá. P. primátor hovoril o čistote v meste, i napriek snahe mesta
zabezpečiť ju, nedarí sa všade a vždy. Hovoril, že je to aj záležitosť občanov mesta udržiavať
poriadok. P. Žideková navrhovala pri separovaní odpadu využiť vrecový zber, ktorý úspešne
využívajú v neďalekom meste. Týkalo by sa to hlavne rodinných domov. P. primátor informoval, že
mesto má vrecový zber v Bánovej a Závodí. Bolo zistené, že obyvatelia, keď majú plné vrecia,
smeti potom vyhadzujú v meste.
V podzemných kontajneroch na Hlinách obyvatelia hádžu smeti vedľa, keď je kontajner plný.
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6.2. Bola otázka: aká filozofia bola použitá pri zvyšovaní poplatkov za smeti. Dôchodca má
nárast ceny o 60% a pracujúci obyvatelia o 40%. P. primátor dá písomné vysvetlenie. Upozornil, že
pri nedostatočnom separovaní bude ďalšie zvyšovanie poplatkov .
Informatizácia mestskej dopravy čo sa týka služieb v autobuse, trolejbuse je dokončená. Do konca
septembra budú dokončené informačné tabule na zastávkach.
6.3. Bola vyjadrená nespokojnosť s kosením trávy v Trnovom, v Strážove aj na iných miestach.
P. primátor sľúbil preveriť v čom je problém. Spomenul, že chyby sú aj vo vlastníctve daného
pozemku. Je tu aj zlá spolupráca so Slovenskou správou ciest, neplnia si povinnosti.
p. Žideková navrhla urobiť pasportizáciu vlastníkov pozemkov, ktoré sú zanedbané. Vyzývali by sa
vlastníci na splnenie ich povinnosti kosiť. Keď nesplnia tak sankcie.
6.4. V dennom centre na Vlčincoch je pokazená brána a problém je aj s odtokom vody po daždi.
6.5. Viacerí členovia poukázali na nevhodné cyklotrasy v meste. Opäť vyjadrili nespokojnosť
s cyklotrasami na Bulvári, kde často dochádza k nebezpečnému stretu chodcov s bicyklom, najmä
v letnom období, keď sú ľudia na terasách vonku. Kritizujú šírku priestoru pre peších v porovnaní
s cyklotrasou.
6.6. Riešenie Štefánikovej ulice je z pohľadu vodičov nevhodné, vysadením stromov do ulice,
vytvorením zábran do cesty. P. primátor vysvetlil, že je to pre dobro občanov, aby autá v meste
nejazdili rýchlo. Budú sa robiť na tejto ulici chodníky. Ulicu čaká výmena potrubia.
6.7. Na Vlčincoch je potrebné zvýrazniť prechod pre chodcov smerom do lesoparku a pri
Zariadení pre seniorov je zakrytá značka o spomaľovači, prevísajúcimi konármi.
6.8. Pri starom cintoríne, pri reštaurácii Márnica je nedostatočný odtok vody pri daždi .
P. primátor ešte odpovedal na otázku spoplatnenia parkovania v celom meste . Občania s trvalým
bydliskom v danom mieste budú mať na jedno auto najnižší poplatok, ostatní si priplatia.
Viacerí členovia pochválili čisté ulice, kde bývajú.

7. Uznesenie zo zasadnutia RSMŽ:
1/ Berie na vedomie: príhovory hostí a pripomienky od členov RS na skvalitnenie života v meste
Žilina
2/ Schvaľuje do RS: Anna Perkovičová 0949284081 anna.psycholog@gmail.com

Božena Kasáková 0902579506 bozenakasakova@gmail.com
Júlia Pečálková 0911201176 ZDENAPECALKOVA@gmail.com
Katarína Vojtanovská 0907711125 vojtanovska@gmail.com
Veronika Pálfyová 0918074163

3/ Ukladá:
3.1. Predkladať podnety primátorovi mesta Žilina a kontrolovať ich plnenie pre zlepšenie života

občanov.
Termín: podľa potreby  Zodpovední: Predseda, členovia RS

5.2. Zúčastňovať sa zasadania príslušných komisií Mestského zastupiteľstva Žilina.
Termín: trvalý Zodpovední: členovia RS

5.3. Spolupráca členov Rady seniorov v jednotlivých volebných obvodoch s poslancami
Mestského zastupiteľstva a v Občianskych združeniach na území mesta Žilina. 
Termín: trvalý Zodpovední: členovia RS

8. Záver.
Na záver predsedníčka RS poďakovala prítomným za aktívnu účasť a ukončila zasadnutie.
V Žiline dňa 29.5. 2023
Zapísala: Jana Comorková. podpredseda RS Mária Žideková v.r.
Overila: Júlia Staňová Predseda RS mesta Žilina

mailto:anna.psycholog@gmail.com
mailto:bozenakasakova@gmail.com
mailto:ZDENAPECALKOVA@gmail.com
mailto:vojtanovska@gmail.com


Zápisnica a uznesenie zo zasadnutia Rady seniorov mesta Žilina
dňa 29. 05. 2023 v zasadačke MsÚ v Žiline


